

朝陽科技大學 098學年度第2學期教學大綱
Safety Education for Young Children 嬰幼兒安全教育

當期課號	2487	Course Number	2487
授課教師	陳玉鑾	Instructor	,
中文課名	嬰幼兒安全教育	Course Name	Safety Education for Young Children
開課單位	幼兒保育系(四日)四B	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程教學目標包括： 1.學習保護嬰幼兒身體安全，並促進其身心健康之相關知能。 2.教導幼兒自我保護的知識與技能，培養幼兒正確的安全生活習慣和態度。	Objectives	The objectives of the course are: 1. To learn to protect body safety and promote physical and mental health of young children. 2. To teach young children knowledge and skills of self-protection and to help children form good habits and attitudes towards a safe life style.
教材	1.郭靜晃（2005）。兒童安全管理。台北：威仕曼。 2.王美恩、白麗芳編譯（1999）。幼兒安全與保護。台北：華騰。 3.幼稚園公共安全管理手冊。教育部編印。 4.曹瑟宜、陳千惠編。幼兒安全教育。啓英出版社。 5.黃松元、劉淑媛、賴香如、劉貴雲編著。安全教育與急救。國立空中大學。 6.陳質采。與孩子談安全。信誼基金出版社。	Teaching Materials	
成績評量方式	1.課程參與與出席 20% 2.分組報告 40% 3.期末考 40%	Grading	1.present and participation 20% 2.homework 10% 3.grouping oral and writing report 30% 4.final test 40%
教師網頁	-		
教學內容	1.嬰幼兒安全管理 2.嬰幼兒安全教育之內涵 3.居家安全 4.托育機構安全 5.交通安全 6.火災與震災安全教育 7.食品安全 8.遊戲與玩具安全 9.幼兒人身與心理安全	Syllabus	1.Young Children Safety Management. 2.Safety Education of Contents for Young Children. 3.Home Safety 4.Safety of Children's Caring Institutions. 5.Traffic safety 6.Fire Accident and Earthquake Education. 7.Food safety. 8.Game and toy safety. 9.Personnal and mental safety for Young Children.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。